



**CICLISMO**  
COMITÉ TÉCNICO DE ÁRBITROS

Real Federación Española de Ciclismo  
Ferraz 16. 5ª Drcha. 28008 Madrid  
T: (+34) 91.540.08.41 | www.rfec.com

Rfa. CM



Comités Técnicos de Árbitros de las  
Federaciones Autonómicas de Ciclismo

Madrid, 2 de febrero de 2018

Estimados compañeros,

Adjuntamos a esta Circular las Comunicaciones recibidas desde la Unión Ciclista Internacional (UCI), en relación a la celebración de los Cursos de Comisario Internacional BMX y Comisario Nacional Élite Pista.

Aquellos candidatos que deseen y cumplan con las condiciones establecidas en las Circulares UCI, deberán enviar antes del próximo día **20 de febrero** al correo [arbitros@rfec.com](mailto:arbitros@rfec.com) su solicitud, incluyendo las siguientes informaciones:

**Curso de Comisario Internacional BMX:** al contar con dos Comisarias de categoría Nacional Élite en esta modalidad, desde el CTA RFEC nos pondremos en contacto directamente con las interesadas para testar su intención de presentarse al Curso.

**Curso de Comisario Nacional Élite Pista:** incluirán en su solicitud.

- Copia de la licencia 2018:
- Inglés: beginner/elementary/intermediate/upper intermediate/advanced/mastery
- Otros idiomas y nivel (al igual que el inglés):
- Fecha en la que obtuvo la categoría de Comisario Nacional en Pista:
- Disponibilidad para acudir a los Campeonatos del Mundo de Pista Júnior (15-19 de agosto 2018) en el supuesto de superar el examen y ser seleccionado por la UCI:
- Pruebas oficiadas en Pista en los últimos 2 años:
- Categoría arbitral en el resto de disciplinas:

Una vez recibidas las solicitudes, los interesados serán informados directamente de las pruebas previas pertinentes que se efectuarán desde el CTA RFEC para la definitiva selección, así como el orden de prioridad en el envío de las mismas.

Sin otro particular, deseando el envío a los Comisarios pertenecientes a su demarcación, reciban un cordial saludo.

Atentamente,



Rafa Coca San José  
Presidente Comité Técnico de Árbitros  
Real Federación Española de Ciclismo

To the attention of National Federations

Aigle, 30 January 2018  
Ref: Sports Department / ab

## **Commissaire training courses 2018**

Dear President,

Kindly be informed that the UCI will organize BMX International Commissaire and Track Elite National Commissaire courses in 2018. Therefore, below we would like to share some relevant information related to the application procedure.

### **BMX International Commissaire (IC) course**

This course will take place during the week prior to the BMX World Championships in Baku (Azerbaijan). Class sessions, including written and oral exams are scheduled on **28<sup>th</sup> May - 2<sup>nd</sup> June 2018**. Additional information regarding IC courses available in the UCI Regulations Part I/Chapter I/paragraph 4.

Furthermore, after the course, participants will be invited to officiate at the BMX World Championship **3<sup>rd</sup> - 9<sup>th</sup> June**. This format provides unique opportunity to gain theoretical and practical knowledge working together with experienced International Commissaires during the major BMX event.

To be admitted to the selection procedure, the candidate has to meet the following conditions:

- 1) be a licence holder of a UCI-affiliated national federation;
- 2) be qualified as a BMX Elite National Commissaire (article 1.1.052);
- 3) have an excellent knowledge of the UCI Regulations;
- 4) provide evidence that he/she has served actively as National Commissaire in the two years preceding the selection;
- 5) have a good command of the English language;
- 6) be aged between 25 and 50 years in the year of his selection by the UCI;
- 7) be proposed by his National Federation.

Participants will be responsible for their own travel to Baku. However, accommodation during the course and during the competition will be provided by the UCI.

## Track Elite National Commissaire (ENC) course

The new Track ENC title has been introduced in 2018. The purpose is to assist National Federations in improving the skills of their National Commissaires on the basis of the application of the UCI regulations. Track ENC commissaires will be appointed by the National Federations for the major national and international competitions in their country. Moreover, same as in other disciplines, Track ENC title will be required to enter the selection procedure for the Track International Commissaire courses in the future.

Therefore, we would like to inform that the UCI will organize Track ENC course during the week prior to the Junior World Championships in Aigle (Switzerland). Up to 20 participants from different countries will be selected and invited to the course. Preliminary dates for the commissaires training course are **10-13 August 2018**.

Furthermore, for those commissaires who are interested to gain practical experience, we have a possibility to offer national commissaire appointment for the Junior Track World Championship **15<sup>th</sup>- 19<sup>th</sup> August**. Thus, 10 commissaires will be selected and invited to work together with other international commissaires during major junior event.

To be admitted to the selection procedure, the candidate has to meet the following conditions:

- 1) be a licence holder of a UCI-affiliated national federation;
- 2) be aged between 25 and 50 years in the year of his selection by the UCI;
- 3) have a good command of the English language;
- 4) have an excellent knowledge of the UCI Regulations;
- 5) provide evidence that he/she has served actively as Track National Commissaire in the two years preceding the selection;
- 6) be proposed by his National Federation.

Participants will be responsible for their own travel to Switzerland. However, accommodation during the course and during the competition will be provided by the UCI.

## Applications

All the candidates for the BMX IC and Track ENC courses should be proposed by their National Federation. Please complete the [ONLINE APPLICATION FORM](#) before **1<sup>st</sup> of March**.

There are limited places available for each class. Therefore, the final selection of candidates is done by the UCI and is based on the applications received and upon the present and expected future distribution of international competitions within each continent. The outcome from the selection procedure will be communicated directly to the National Federations in March.

We thank you for your cooperation in commissaires development. I remain at your disposal for any additional information.

Yours sincerely,

Andrius Buividas  
Commissaires Coordinator

A l'attention des Fédérations Nationales

Aigle, 30 janvier 2018  
Ref: Sports Department / ab

## Formations Commissaires 2018

Cher(e) Président(e),

Nous vous informons que l'UCI organisera en 2018 une formation Commissaire International BMX et Commissaire National Elite Piste. Nous vous prions de trouver ci-dessous des informations liées à la procédure de candidature.

### Formation Commissaire International (CI) BMX

Cette formation se déroulera durant la semaine précédant les Championnats du Monde BMX à Baku (Azerbaïdjan). Les cours ainsi que les examens écrits et oraux sont prévus du **28 mai au 02 juin 2018**. Des informations complémentaires concernant les formations CI sont disponibles dans le règlement UCI Titre1/ Chapitre1/ Paragraphe 4.

De plus, après la formation, les participants seront invités à officier sur les Championnats du Monde BMX du **3 au 9 juin**. Ce format propose une opportunité unique d'acquérir des connaissances théoriques et pratiques, en collaborant avec des Commissaires UCI expérimentés mais également de pouvoir officier sur un événement BMX majeur.

Pour être admissible au processus de sélection, le candidat doit répondre aux conditions suivantes :

- 1) Être titulaire d'une licence d'une Fédération Nationale affiliée à l'UCI ;
- 2) Disposer de la qualification de Commissaire National Elite BMX (Art 1.1.052) ;
- 3) Avoir une excellente connaissance du règlement UCI ;
- 4) Fournir des preuves que la personne officie de manière active comme Commissaire depuis un minimum de 2 ans précédant la sélection ;
- 5) Disposer d'un bon niveau d'anglais
- 6) Être âgé(e) entre 25ans et 50ans dans l'année de sélection par l'UCI ;
- 7) Être proposé(e) par sa Fédération Nationale

Les participants sont responsables d'organiser leur voyage à Baku. En revanche, l'hébergement durant la formation et la compétition sera fourni par l'UCI.

### Formation Commissaire National Elite (CNE) Piste

Le titre de Commissaire National Elite Piste a été introduit en 2018. L'objectif est d'aider les fédérations nationales à améliorer les compétences de leurs commissaires nationaux sur la base de l'application des règlements de l'UCI. Les CNE Piste seront désignés par les fédérations nationales pour les grandes compétitions nationales et internationales dans leur pays. De plus, comme dans d'autres disciplines, le titre

de CNE Piste sera, à l'avenir, requis pour entrer dans la procédure de sélection pour les cours de Commissaire International Piste.

Par conséquent, nous vous informons que l'UCI organisera un cours CNE Piste durant la semaine précédant les Championnats du Monde Juniors à Aigle (Suisse). Jusqu'à 20 participants de différents pays seront sélectionnés et invités au cours. Les dates préliminaires du cours de formation des commissaires sont les **10 et 13 août 2018**.

En outre, pour les commissaires intéressés à acquérir une expérience pratique, nous avons la possibilité d'offrir une désignation en tant que commissaire national pour les Championnats du Monde Juniors Piste du **15 au 19 août**. Ainsi, 10 commissaires seront sélectionnés et invités à travailler ensemble avec d'autres commissaires internationaux lors de cet événement junior majeur.

Pour être admissible au processus de sélection, le candidat doit répondre aux conditions suivantes :

- 1) Être titulaire d'une licence d'une Fédération Nationale affiliée à l'UCI ;
- 2) Avoir entre 25 et 50 ans dans l'année de sa sélection par l'UCI ;
- 3) Avoir une bonne maîtrise de la langue anglaise ;
- 4) Avoir une excellente connaissance du règlement UCI ;
- 5) Fournir des preuves que la personne officie de manière active comme Commissaire National Piste depuis un minimum de 2 ans précédant la sélection ;
- 6) Être proposé(e) par sa Fédération Nationale

Les participants sont responsables d'organiser leur voyage en Suisse. Cependant, l'hébergement pendant le cours et pendant les Championnats sera assuré par l'UCI.

### **Candidatures**

Tous les candidats des formations CI BMX et CEN Piste doivent être proposés par leur Fédération Nationale. Merci de compléter [LE FORMULAIRE DE CANDIDATURE EN LIGNE](#) avant le 1<sup>er</sup> mars 2018.

Les places sont limitées sur les 2 formations. Par conséquent, la sélection finale sera réalisée par l'UCI et sera basée sur les candidatures reçues ainsi que sur la future distribution des compétitions internationales dans chaque continent. Le résultat du processus de sélection sera communiqué directement aux Fédérations Nationales en Mars.

Nous vous remercions pour votre coopération dans le développement des Commissaires et nous restons à votre disposition pour toute information complémentaire.

Veuillez croire Monsieur/Madame le/la président(e) l'expression de mes salutations les plus distinguées.

Andrius Buividas  
Coordinateur des Commissaires